
PROTOKÓŁ   NR  8.2019 

 

posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 29 kwietnia 

2019 r. 

 

 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Opracowanie projektu Statutu Sołectwa i Statutu Osiedla. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Otwieram posiedzenie Komisji Statutowej Rady Miejskiej. Witam Pana Sekretarza, Pana 

Mecenasa, członków Komisji i Panią protokolantkę.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Zamykam punkt pierwszy. Otwieram punkt drugi posiedzenia. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Opracowanie projektu Statutu Sołectwa i Statutu Osiedla. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie obrad. 

Czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 2. 

Przystępujemy do opracowania projektu Statutu Gminy Osieczna. 

Ad. 3. Opracowanie projektu Statutu Sołectwa i Statutu Osiedla. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Otrzymaliśmy projekt Statutu Sołectwa i projekt Statutu Osiedla miasta Osieczna. Proponuję, 

aby każdy zapoznał się z przygotowanymi projektami statutów i na kolejnym posiedzeniu 

Komisji będzie możliwość przedstawienia uwag, wniosków, propozycji do tych projektów. 

Projekty stanowią odpowiednio załącznik nr 2 i nr 3 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Prosiłbym, aby Pan mecenas przedstawił stan prawny, jak jest procedura, co mamy robić, co   

z tzw. elementem społecznym czyli konsultacjami, żeby w sposób właściwy, zgodnie                         

z prawem uchwalić statuty. Jaką drogę musi przejść Komisja.   

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk:   
Jak Komisja wypracuje jakieś stanowisko, to zgodnie z art. 35 ust. 1 ustawy o samorządzie 

gminnym projekty statutów poszczególnych sołectw i zarządu osiedla poddaje konsultacjom 

społecznym. Najlepszą formą konstruktywną konsultacji, według mnie, jest forma pisemna 

dlatego, że wtedy każdy kto będzie chciał wziąć udział w konsultacjach przemyśli swoje 

stanowisko, ponieważ musi napisać czego chce. Inne formy konsultacji sprowadzają się do 

tego, że jest dyskusja na końcu której najczęściej okazuje, że jest bezprzedmiotowa i nic                      
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z niej nie wynika. Ustawa o konsultacjach społecznych mówi, że jeżeli uznamy sprawę za 

ważne zagadnienie, które powinno być skonsultowane, to można przeprowadzić konsultacje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czyli można założyć, że projekt statutu sołectwa, podobnie jak Raport o stanie Gminy można 

zamieścić w Biuletynie Informacji Publicznej i zaprosić przez dwa czy trzy tygodnie do 

konsultacji społecznych. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk:   
Rada musi podjąć konkretną uchwałę w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Rozumiem. Uchwała ma dotyczyć zastosowania trybu konsultacji w sprawie statutów. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Komisja nie ma takiej kompetencji, żeby samodzielnie podjąć decyzję o formie konsultacji. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Komisja może zaproponować formę konsultacji. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Statut reguluje formy działania sołectwa. Statutu nabiera znaczenia wtedy, kiedy jest budżet 

obywatelski albo fundusz sołecki. Wówczas mieszkańcy, którzy tworzą jeden z organów 

samorządu czyli zgromadzenie mieszkańców mogą się wypowiadać, bo mają kompetencje 

uchwałodawcze i opiniodawcze. Zebranie mieszkańców opiniuje wtedy, jeżeli Rada zwróci 

się do nich o wydanie opinii. Natomiast w przypadku, kiedy będą mieli swoje pieniądze, to 

jeszcze oprócz tego sporządzają preliminarz wydatków i wykonują pewne zadania. Natomiast 

z funduszami sołeckimi jest tak, że one są wyliczone współczynnikiem i może okazać się, że 

jakaś miejscowość po tym wyliczeniu otrzyma mniejsze pieniądze niż by na przykład były 

przyjęte inne rozwiązania, które przydzielają pieniądze dla danej miejscowości. Więcej 

możliwości daje budżet obywatelski, ponieważ nie ma takich ograniczeń. Jeżeli budżet 

obywatelski zostaje uchwalony, to zasady jego obliczania są inne niż funduszu sołeckiego. 

Samorząd wiejski ma się okazję wykazać, jeżeli ma pieniądze, które może wydać. Jak nie ma 

pieniędzy, to jego rola jest głównie opiniotwórcza.       

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Budżet obywatelski ma odniesienie do większych inwestycji bo fundusz sołecki, to są środki 

na bieżące potrzeby sołectwa.  

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Tak. Chodzi również o to, że niektóre gminy mają majątek w postaci gruntów gminnych.                          

W niektórych gminach te serwituty pozostały. W naszej Gminie nie ma takiego majątku. Są 

takie gminy, które przywróciły na rzecz sołectw grunty gminne. Część gmin zdecydowało się 

na taką inicjatywę i grunty sołeckie nadal funkcjonują.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Może byłoby to dobre rozwiązanie, bo na przykład na terenie Świerczyny figura stoi na 

prywatnym gruncie i mieszkańcy gospodarują tym terenem ale tylko na słowo z właścicielem. 

Padła taka propozycja żeby wykupić grunt od tego właściciela wtedy ziemia byłaby już nie 

mówię, że sołecka bo mogłaby być gminna. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Czy to jest zabytek? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Tego nie wiem.   

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Są dwie możliwości albo wykupić ziemię albo przestawić figurę. Wracając do tematu, jeśli 

chodzi o konsultacje społeczne to trzeba się nad tym zastanowić. Rozwiązania, które są 
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przyjęte w statutach są typowymi rozwiązaniami. Ustawa o samorządzie gminnym ogranicza 

się do kilku artykułów na temat działania jednostek pomocniczych, czyli wymienia, jakie są 

organy są czyli sołtys i zebranie wiejskie. Jeżeli chodzi o osiedle, to mamy dwa modele 

rozwiązań, które są przyjęte w dużych miastach. Modelowym rozwiązaniem jest zarząd i rada 

osiedla. W mniejszych jednostkach wybiera się zarząd i zebranie mieszkańców. Różnica jest 

taka, że w jednym przypadku wybierany jest zarząd a w drugim rada osiedla i z niej jest 

wyłaniany zarząd. W projekcie zaproponowaliśmy rozwiązanie takie jak było do tej pory, że 

mamy zarząd i zebranie mieszkańców.     

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Czy nowy projekt statutu bardzo różni się od tego, który obowiązuje? Widzę, że są rozdziały  

i inne nazewnictwo.  

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Poprzedni statut był uchwalony w 1991 roku więc nowy projekt jest raczej zupełnie inny. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Czyli ten jest nowy i trzeba się z nim zapoznać w całości.  

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Ja mam nadzieję, że aktywność obywatelska będzie rosła. Dzisiaj jest tak, że aktywność 

obywatelska na zebraniach sołeckich jest tylko wtedy, kiedy jest wybór sołtysów i na to 

stanowisko kandydują co najmniej dwie osoby. Ubolewam nad tym. Tak jak Pan mecenas 

mówi, jak będzie rosła świadomość i okaże się, że na zebrania przychodzi 50 czy 70% 

uprawnionych, to wtedy przyszły samorząd będzie doregulowywał te kwestie. Czyli 

rozumiem, że dzisiaj Komisja otrzymuje projekty do zapoznania i analizy i za jakiś czas 

zostanie wyznaczone kolejne posiedzenie, na które każdy z nas przyjdzie ze swoimi 

obserwacjami, wnioskami, itd.   

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Przed ogłoszeniem konsultacji społecznych Komisja musi mieć dopracowany projekt. Nie 

spodziewam się żeby wpłynęły znaczące propozycje do tych projektów statutów.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Może konsultacje ograniczyć tylko do poszczególnych rad sołeckich. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Ustawa przesądza, kto bierze udział w konsultacjach, musi być ogół mieszkańców. 

Konsultacje w zależności od rodzaju sprawy można ograniczyć terytorialnie, np. jeżeli 

uchwala się statut miejscowości Kąkolewo czy Świerczyna, to można ograniczyć konsultacje 

dotyczące tego statutu do mieszkańców danego sołectwa.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zdaniem Pana Mecenasa te statuty będą się różnić? 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Nie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czyli będzie jeden rodzaj dla wsi i jeden dla miasta Osieczna. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Będą podejmowane różne uchwały dla każdego sołectwa. Są takie uchwały, które uchwalają 

statut w formie załączników i są też takie uchwały, które są podejmowane oddzielnie dla 

konkretnego sołectwa.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wydaje mi się, taki jest mój pogląd, ja nie chciałbym głosować za statutem, który nadmiernie 

przeregulowywałby rzeczywistość sołectwa. Wydaje się, że w sposób oczywisty statut 
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sołectwa powinien regulować kilka podstawowych kwestii, czyli wyznaczać jakie są organy 

tego sołectwa jak się je wybiera. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
Ustawodawca przesądził tylko w ustawie tryb głosowania w czasie wyborów i te wybory są 

tajne. Natomiast jeżeli chodzi o pozostałe wybory, to co do zasady są jawne.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Myślałem o takiej zmianie, bo było, że wybiera się trzech, nie wiem jak w innych sołectwach 

było, w Świerczynie było trzech członków do komisji skrutacyjnej. W Świerczynie 

uczestniczyłem w dwóch ostatnich zebraniach i zawsze się okazywało, że przychodzi dużo 

mieszkańców i trzy osoby w komisji skrutacyjnej to jest za mało. Powoływano pięć osób, 

żeby szybciej policzyć głosy, co było moim zdaniem niezgodne ze statutem.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

A nie można zapisać od 3 do 5 osób? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Można. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
Można zapisać od 3 do 5 osób i wtedy konsekwencja jest taka, że przewodniczący zebrania 

wiejskiego, wyborczego przeprowadza głosowanie nad propozycją liczby członków komisji 

skrutacyjnej. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Jeżeli w miejscowości, np. Kleszczewo jest 2 członków komisji skrutacyjnej, to                        

w Świerczynie może być od 3 do 5. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
Zasada jest taka, że jeżeli mamy komisję, to musi być minimum trzech członków. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

To problem jest rozwiązany, bo w każdym sołectwie będzie od 3 do 5 osób.  

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
W zależności od tego, ilu mieszkańców przyjdzie na zebranie jest możliwość wyboru komisji 

skrutacyjnej od 3 do 5 członków. W tym przypadku należy dopisać tryb, w jakich 

okolicznościach zebranie wiejskie to ustala. Tak sam zapis mamy w sprawie rady sołeckiej, że 

składa się od 3 do 7 członków i zebranie wiejskie decyduje ilu członków będzie liczyć rada 

sołecka.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Myślę, że z tym ilu członków ma rada sołecka nie było problemów. Problemem było to, ilu 

członków ma liczyć komisja skrutacyjna. To jest mniej ważne, ale z tym był problem. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
Z ustawy wynika, że musimy przeprowadzić konsultacje czyli jeżeli będziemy mieli projekt 

statutu, to musimy go dać do konsultacji, zgodnie z art. 35 ustawy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Z ustawy wynika funkcjonowanie zebrania wiejskiego, że w I terminie ma przyjść 50% 

mieszkańców a w drugim terminie zebranie się odbywa bez względu na liczbę przybyłych na 

zebranie? 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
To nie wynika z ustawy ale musi tak być, bo inaczej samorząd byłby sparaliżowany i nic by 

się nie zrobiło. Wracając do konsultacji, to albo zostanie podjęta uchwała Rady albo 

zarządzenie Burmistrza w sprawie konsultacji. O przeprowadzeniu konsultacji decyduje: 

Rada, Burmistrz lub Burmistrz na wniosek co najmniej 10% uprawnionych mieszkańców 

obszaru, który ma być objęty konsultacją. Tak stanowi uchwała Rady w sprawie zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Osieczna. Nasza uchwała z 2013 roku 

przewiduje taki tryb.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wojewoda orzeka nieważność podjętych statutów. Na czym polegają nieprawidłowości 

zapisywane w statutach?    

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
Podstawowy zarzut jest taki, że jeśli coś jest określone w ustawie, co do zasady nie można 

tego powtarzać w statucie, a jeżeli się powtarza, to powtórzenie musi być dosłowne, nie 

wolno tego zapisu zmieniać.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jaka jest zasada? 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
Że nie przepisuje się zapisów ustawowych, a jeżeli się przepisuje to dosłownie wszystko. Jeśli 

chodzi o tryb głosowania, to moim zdaniem trzeba go zapisać w statutach z uwagi na to, że 

większość mieszkańców nie zna ustawy o samorządzie gminnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Oczywiście, żeby nie musieli się odwoływać i szukać tych zapisów w ustawie.  

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
To możemy przepisać ale musi być przepisane dosłownie tak, jak jest w ustawie. Można 

również oprócz statutu uchwalić Regulamin głosowania i tam zamieścić zapisy ustawowe 

dotyczące tego zagadnienia.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zakładamy, że w projektach, które otrzymaliśmy nie ma zapisów z powodu których 

Wojewoda mógłby wydać rozstrzygnięcie nadzorcze orzekające ich nieważność.  

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
Jak spotkamy się na następnym posiedzeniu, to do tego czasu będziemy mieli wiedzę czy są 

nowe rozstrzygnięcia w tej kwestii, bo w ostatnim czasie, np. w kwietniu zostało 

uchwalonych kilkadziesiąt statutów. Sprawdzimy jakie jest stanowisko Wojewody w tej 

sprawie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Na przykład w jednym z rozstrzygnięć Wojewoda podważa taki zapis: „Odwołanie ze 

stanowiska sołtysa, członka rady sołeckiej lub całej rady sołeckiej może nastąpić z powodu 

dopuszczenia się czynu dyskredytującego ich w opinii publicznej.” Myślę, że to jest 

nieprecyzyjny zapis i nie wiem, czy można odwołać sołtysa? 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
Moim zdaniem nie. Można, gdyby na przykład podejmował działania niezgodne z prawem, 

ale to musiałby ktoś stwierdzić.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Rozumiem, że każdy sołtys może zrezygnować także członek rady sołeckiej, ale czy jest tryb 

odwoływania z tej funkcji? 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
Ustawa tego nie przewiduje. Ustawa przewiduje, że wybierani są w wyborach. Jeżeli ktoś 

został wybrany w wyborach, czy można go odwołać? Moim zdaniem nie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Też tak uważam. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
To jest prawo wybieralności, musiałby utracić prawo wybieralności, żeby można było 

stwierdzić, że on już tym organem nie jest, ale to też nie jest wprost napisane.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wówczas to nie jest odwołanie, to jest stwierdzenie, że utracił prawo. 
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Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
My określamy w statucie komu przysługuje czynne i bierne prawo wyborcze. Ustawa 

przesądza tylko o czynnym prawie wyborczym, że to musi być mieszkaniec, który 

zamieszkuje na stałe na terenie sołectwa albo na terenie osiedla. Tylko tyle jest w ustawie, 

natomiast nikt nie mówi, kto ma bierne prawo wyborcze. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

W poprzednim Statucie było, że przez zebranie wiejskie sołtys i członkowie rady sołeckiej 

mogą być odwołani przed upływem kadencji.   

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
Ten statut był podejmowany na podstawie przepisów, które już nie obowiązują. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Mieliśmy również poruszyć kwestię wydłużenia kadencji. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
W projektach zapisaliśmy, że kadencja trwa 5 lat. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czyli jeśli ktoś jest wybrany na 5 lat, to moim zdaniem, w tym czasie się go nie odwołuje, 

tylko przestaje pełnić funkcję sołtysa w przypadku śmierci lub rezygnacji, itd.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Jak rozstrzygnąć temat dotyczący tego, że wybieraliśmy sołtysów i rady sołeckie na 4-letnią 

kadencję a teraz chcielibyśmy wydłużyć kadencję do 5 lat.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Czy możemy wydłużyć trwającą kadencję, czy ten zapis będzie obowiązywał od następnych 

wyborów? Uważam, że lepiej byłoby wydłużyć kadencję. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
Ale jak to zrobić? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ja właśnie pytam, w jaki sposób to zrobić? 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
Trzeba się nad tym zastanowić. Można postanowić, że niniejszy statut ma zastosowanie do 

kadencji organów sołectw i osiedla wybranych w wyborach w 2018 i 2019 roku. Niektóre 

samorządy przyjęły takie zapisy, że kadencja tych organów wygasa wraz z kadencją rady. 

Moim zdaniem to nie jest dobre rozwiązanie z uwagi na to, że zanim rada się ukonstytuuje, 

itd., to stare organy będą działały jeszcze przez kilka miesięcy. A tak najpierw rada się 

ukonstytuuje, kadencje poszczególnych sołtysów, rad sołeckich i osiedla będą wygasały                         

i będzie można sukcesywnie przeprowadzić wybory.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Czyli w tym sensie wydaje się zasadne, żeby wydłużyć tą kadencję do okresu jaki ma Rada, 

czyli 5 lat. 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
Tak. W treści uchwały uchwalającej statut należy zapisać, że nowe statuty mają zastosowanie 

do organów jednostek pomocniczych, które zostały wybrane w 2018 i 2019 roku. Jak tak 

zrobimy, to wydłużymy kadencję do 5 lat.   

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

W projekcie wyczytałem, że uchwały zapadają zwykłą większością głosów w głosowaniu 

jawnym, później mamy punkt 3, który mówi, że przebieg zebrania wiejskiego jest 

protokołowany. Taki zapis musi być czy niekoniecznie? 

Radca Prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 
Powinien być taki zapis, ponieważ jak ktoś będzie chciał zaskarżyć, np. uchwałę, to musi 

mieć dokument, w którym jest zapis, że taka uchwała została podjęta. Lepiej jak jest protokół 

sporządzony, nie musi być w takiej formie jak na sesji rady, tylko żeby było wiadomo, co 
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miało miejsce na zebraniu. To ma znaczenie również w przypadku, gdy są zarzuty, np. co do 

przebiegu zebrania, jak jest spisany protokół, to można do niego zajrzeć. Wojewoda, jeśli są 

skargi to żąda protokołu.  

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Proponuję, aby Komisja zapoznała się z przygotowanymi projektami statutów. Przygotowała 

uwagi, propozycje i przedstawiła je na kolejnym posiedzeniu. Czy są jeszcze uwagi, pytania 

do przedłożonych projektów? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 3. Otwieram punkt 

wolne głosy i wnioski. 

Ad. 4. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 4. 

Przystępujemy do punktu 5, zakończenie obrad. 

Ad. 5. Zakończenie obrad.   

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Jarosław Glapiak: 

Dziękuję Państwu za przybycie oraz pracę na dzisiejszym posiedzeniu Komisji. Zamykam 

posiedzenie Komisji Statutowej. 

 

 

 

 

     Protokołowała     Przewodniczący Komisji Statutowej 

 

 

 Małgorzata Nowak            Jarosław Glapiak 

 


